
ANDORRA6 Dimecres, 14 D’octubre Del 2015

El conseller de Socialdemocràcia 
i Progrés (SDP) Víctor Naudi va 
explicar ahir, en roda de prem-
sa, els motius de la seva renún-
cia a continuar participant en la 
comissió especial de Vigilància i 
Prevenció de Risc per a l’Estabi-
litat Financera creada arran de 
l’afer BPA. El “detonant” de la 
decisió del parlamentari soci-
aldemòcrata ha estat la respos-
ta del cap de la Uifand, Carles 
Fiñana, el 28 de setembre, a la 
demanda d’informació feta per 
la comissió el 4 d’agost, en què 
s’afirma que bona part dels do-
cuments demanats no es poden 
transmetre al·legant “qüestions 
de confidencialitat”. 

Segons va indicar Naudi, la 
carta de contesta del cap de la 
Uifand “és una falta de respec-
te total i absoluta” a la institu-
ció del Consell General, al qual 
“menysté”, cosa que “no és ac-
ceptable”. El conseller d’SDP va 
acusar fins i tot el síndic gene-
ral, Vicenç Mateu, d’una “certa 
passivitat” per haver acceptat 
una carta de resposta “en aques-
tes formes” i va justificar l’aban-
donament de la comissió per la 
seva “inoperància” i perquè pot 
servir “de poca cosa” pel que fa 
a la seva vessant d’investigació.   

La falta d’informació, de la 

qual s’ha queixat reiterada-
ment l’oposició, està “avalada” 
pel grup parlamentari de DA i 
el Govern, tal com es va poder 
veure al debat d’orientació po-
lítica, quan els demòcrates van 
rebutjar la proposta dels libe-
rals per legislar en relació als 
secrets d’Estat, segons va argu-
mentar el president suplent del 
grup mixt.  Per Naudi, la imatge 
d’Andorra, la seguretat jurídica 
i la transparència són “pilars 
fonamentals” en aquests mo-
ments perquè el país se’n surti 
econòmicament, així com per a 
la defensa de la plaça financera 
andorrana “com a seriosa en 

aquest món globalitzat”.
En aquesta mateixa línia, el 

secretari d’organització d’SDP, 
Joan-Marc Miralles, va expres-
sar el “ple suport” del partit a la 
decisió presa per Naudi en rela-
ció a la comissió de vigilància i 
va manifestar que “és inaccep-
table perdre temps i diners en 
simulacres de comissió  que no 
arribaran als objectius que s’ha 
marcat”. Miralles va afirmar 
que “ens escandalitza” que les 
comunicacions entre el Govern 
i la Uifand siguin confidencials 
i va recordar que tant aquest 
organisme com el Govern estan 
“supeditats al Consell General”. 
“Estem convençuts que no s’ha 
explicat tota la veritat de l’afer 
BPA”, va afegir. 

D’altra banda, Miralles va  in-
sistir que el Govern ha d’infor-
mar sobre quan recuperaran els 
seus diners els clients de BPA i 
va manifestar que el seu partit 
està convençut que hi ha hagut 
una afectació en l’economia del 
país per aquesta crisi bancària. 
Una mostra d’això seria que el 
Govern no va facilitar “ni una 
sola xifra” relativa al projecte 
de pressupost durant el debat 
d’orientació política, quan ja 
hauria d’estar pràcticament en-
llestit. Per això, SDP veu també 
en aquest àmbit “opacitat” de 
l’executiu. 

SDP considera que la Uifand 
“menysté” el Consell General
Naudi justifica la marxa de la comissió especial per la seva “inoperància”

Afer BPA

Víctor Naudi.
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Julià Rodríguez
AndorrA lA vellA

Els consellers del Partit Social-
demòcrata (PS) han presentant 
cinc preguntes al Govern perquè 
siguin respostes durant la sessió 
de control del Consell del 22 
d’octubre. En una, el president 
del grup parlamentari mixt, 
Pere López, demana al Govern 
que expliqui els motius pels 
quals es va aconsellar als mem-
bres del grup demòcrata no do-
nar suport a la proposta d’acord 
sobre el salari mínim que havia 
presentat el PS en el debat d’ori-
entació política de la setmana 
passada. El PS pregunta també 
al Govern pels motius que li van 
fer dir durant el debat d’orienta-
ció política que la data probable 

per a la resolució de l’afer BPA 
s’allargaria fins cap al mes de 
gener. En una altra pregunta es 
demana al Govern si els ciuta-
dans tenen la possibilitat d’ob-

tenir de la CASS una simulació 
amb el càlcul de la seva prestació 
de jubilació. També es vol saber 
si, vist que l’actual llei d’aigües 
té 30 anys d’antiguitat, es plan-
teja tramitar-ne una de nova per 
“vetllar per la utilització racio-
nal d’aquest recurs natural” i les 
mesures engegades per millorar 
el pèssim estat de la gespa artifi-
cial de l’Estadi Nacional, criticat 
tant pel món del rugbi i del fut-
bol com per la mateixa UEFA. 

D’altra banda, Josep Manza-
no, president de la comissió de 
Recursos Humans i Relacions 
Laborals de la CEA, va pronun-
ciar ahir una conferència orga-
nitzada pel PS titulada Forma-
ció per descobrir el talent de les  
persones. 

El PS demana al Govern per què 
no va voler apujar el sou mínim
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AndorrA lA vellA

Josep Manzano durant la conferència.
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FIRA DE SANT ERMENGOL
LA SEU D’URGELL,  

17 i 18 D’OCTUBRE DE 2015

GRAN MERCAT DE SANT ERMENGOL 
(més de 300 parades per tota  

trama urbana)

ESPAI TAST Km0  
(productes gastronòmics de proximitat)

MOSTRA EMPRESARIAL, COMERCIAL  
I D’ENTITATS DE LA CIUTAT

MOSTRA RAMADERA

MOSTRA D’ARTESANIA

AUTOFIRA

21a FIRA DE FORMATGES DEL PIRINEU

AULA TAST (14 sessions guiades de 
degustació de formatges)

CONCURS PROFESSIONAL I POPULAR 
DE FORMATGES

Tiquets DEGUSTACIÓ

BAIXEU A LA FIRA. US HI ESPEREM!


